
De leden van het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
De leden van de gemeenteraad van Helmond, 
De burgercommissieleden van Helmond. 
 

Helmond, 31 augustus 2023 
Betreft: ervaringen van de Oekraïense vluchtelingen in Helmond. 
 

Geachte dames en heren, 

 

Dinsdag 5 september vindt er een bijeenkomst in het voormalige Knippenbergcollege aan de 
Nachtegaallaan 40 plaats. Zoals u weet wordt deze locatie gebruikt voor de opvang van de 
oorlogsvluchtelingen uit Oekraïne. Vanaf de komst van de eerste vluchtelingen in het voorjaar van 
2022 zijn wij als vrijwilliger betrokken bij het welzijn van deze mensen. Inmiddels is onze groep 
vrijwilligers uitgegroeid naar 6 mensen die zich bezighouden met het welzijn van de vluchtelingen in 
de breedste zin van het woord. 
 
Onlangs is de opvang die de gemeente Helmond faciliteert negatief in het nieuws gekomen. Vanuit 
onze betrokkenheid als vrijwilligers hebben wij de problematiek al meerdere malen aangekaart bij 
zowel het gemeentebestuur als bij onze lokale politici. Dit nadat wij de problemen die nu zoveel 
ophef veroorzaken meerdere malen hebben neergelegd bij de verantwoordelijke medewerkers op de 
diverse locaties. Wij hebben hierbij aangesloten bij de noodkreten die de bewoners zelf ook bij die 
beroepskrachten hebben neergelegd. Dit alles zonder resultaat waardoor het vertrouwen in de 
huidige staf van locatiemedewerkers is verdwenen. En wij zien in de toekomst geen herstel van dit 
vertrouwen. Daarvoor is er te veel gebeurd en te veel beschadigd. En ook het gemis aan enige 
zelfreflectie bij de beroepskrachten, bevestigt ons toekomstbeeld.  
 
De leefregels die tot doel hebben het wonen in de opvang beheersbaar te houden, worden als wapen 
tegen de vluchtelingen gebruikt. De regeling spreekt niet over sancties, maar toch weten de 
medewerkers keer op keer straffen op te leggen. Op deze manier maken zij hun eigen wetten en 
veroorzaken zij het gevoel van onveiligheid bij de bewoners van de opvanglocaties.  
 
Wij als vrijwilligers zetten ons in met het doel dat de vluchtelingen op een goede en menswaardige 
manier de tijd die zij noodgedwongen in ons land zijn, vreedzaam en in harmonie kunnen 
doorbrengen zodat zij in de toekomst met de nodige energie Oekraïne weer kunnen opbouwen. De 
intentie van dit schrijven sluit hierbij aan.  
 
Op 2 augustus hebben wij als groep een gesprek gevoerd met burgemeester Blanksma. Bijgaand treft 
u de impressie van deze bijeenkomst aan. De inhoud, louter opgedane ervaringen, spreekt voor zich.  
Wij hadden gehoopt u te ontmoeten tijdens de bijeenkomst van 5 september zodat we de problemen 
verder kunnen toelichten en uw eventuele vragen kunnen beantwoorden, maar we zijn niet 
uitgenodigd. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
IA 
OK 
DT  
en andere vrijwilligers. 


